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Geachte heer, mevrouw, 

Met deze brief beantwoorden wij de vragen die in de raadscommissie Beheer en 
Verkeer van 12 februari 2014 zijn gesteld. Ook laten we u in deze brief onze reactie 
weten op recente vragen van bewoners uit Noorddijk over de begraafplaats Noorddijk. 
Als laatste geven wij de stand van zaken met betrekking tot realisatie van een kiosk in 
het Noorderplantsoen. 

Vragen uit de raadscommissie Beheer en Verkeer 12 februari 2014 
De heer van der Veen, GroenLinks, heeft gevraagd naar de mogelijkheden om op het 
gebouw van het Groninger Forum een groene gevelwand te realiseren. Het Groninger 
Forum wordt gebouwd op het dek van de parkeergarage. In verband met de helling 
van het gebied en de hoeveelheid water dat van de gevels afkomt, worden onder de 
verharding rondom het forum drainkisten geplaatst. Hierdoor is direct rondom het 
Forum geen ondergrondse mogelijkheid voor het aanplanten van klimplanten. 
Daamaast is het onwenselijk dat zich in de voegen van de muren wortels van 
klimplanten hechten. De aannemer geeft dan geen garantie op de waterdichtheid en 
bevestigingsconstructie van de gevel. 
De heer Hukema, PvdA, heeft gevraagd naar de heffing van bruggeld in relatie tot de 
daling van het aantal hotelschepen dat de stad aandoet. Hierdoor zouden minder 
toeristen de binnenstad bezoeken en de winkeliers een deel van hun omzet mislopen. 
Op 19 September 2013 hebben wdj u geinformeerd over het brugtarief (brief met 
kenmerk SB13.3896035). Hierin constateren wij dat de invoering van bruggeld buiten 
de reguliere tijden geleid heeft tot een vermindering van het aantal hotelschepen dat 
Gromngen bezoekt. De hotelschepen meren af aan de kade voor de Oosterhavenbrug 
en moeten hiervoor de Berlagebrug passeren. Meestal komen hotelschepen buiten 
reguliere uren aan en vertrekken ook buiten de reguliere bedieningstijden waardoor ze 
in totaal 500 euro kwijt zijn voor de passage van slechts een brug. 
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Het bruggeld van 250 euro per schip is een kostendekkende vergoeding, gebaseerd op 
een gemiddelde van het passeren van bruggen in de stad, waarbij meestal twee 
brugwachters moeten worden ingezet. Wij vinden dit tarief voor hotelschepen te hoog 
omdat zij slechts een brug hoeven te passeren (Berlagebrug) om af te meren in het 
Eemskanaal vlakbij de Europaweg. Vanuit het economisch belang hebben we er als 
stad baat bij dat hotelschepen Groningen blijven aandoen. Daarom overwegen we het 
tarief voor het heffen van bruggeld voor hotelschepen te laten vervallen of te verlagen. 
In mei 2014 komen wij met een voorstel hierover bij uw raad. 

Mevrouw de Wrede (Partij voor de Dieren), heeft gevraagd of bij de oogst van de 
wilgentenen op het bedrijventerrein Roodehaan rekening wordt gehouden met de 
dieren. 
Het duurzaam wilgenproject op bedrijventerrein Roodehaan wordt ingeplant met 
wilgenstekken van een snelgroeiende soort. Het planten gebeurt met een tractor met 
daar achterop twee of drie 'planters' die de stekken in de grond drukken. Om de 3 tot 5 
jaar worden de geplante stekken geoogst met een op een combine lijkende 
oogstmachine. Bij de oogst van de wilgentenen geldt, net als bij andere 
beheerwerkzaamheden, de Flora- en faunawet en de hierin opgenomen zorgplicht. 
Dit betekent dat bij de werkzaamheden rekening wordt gehouden met (beschermde) 
planten en dieren. Doordat de oogst plaatsvindt in de maanden januari en februari, zijn 
er geen noemenswaardige gevolgen voor planten en dieren. De aannemer werkt 
volgens de Flora- en faunawet (gedragscode beheer) en alle medewerkers zijn Flora-
en faunawet gecertificeerd. 

Begraafplaats Noorddijk 
In januari 2014 hebben we een brief ontvangen van de Noorddieker Noabers. In deze 
brief verzoekt men ons nog eens te kijken naar mogelijkheden om de kosten van een 
uitbreiding van de begraafplaats te verlagen. Wij hebben dit nogmaals onderzocht 
maar komen helaas tot de conclusie dat dit niet leidt tot een substantiele verlaging van 
de benodigde investering en het daarop gebaseerde tarief voor grafhuur. 
Voor een goede lijkontbinding moet boven het grondwater worden begraven en 
daarom is een forse ophoging (7500 m3) noodzakelijk. Als deze ophoging zou worden 
uitgevoerd met zand uit de omgeving van Groningen of met zand van een andere 
kwaliteit, dan zal dit leiden tot een kostenreductie van maximaal drie euro per m3. De 
totale besparing is dan slechts 22,5 duizend euro op de oorspronkelijke raming van 
575 duizend euro. 
Ook de mogelijkheid waarbij bewoners van Noorddijk direct bij aanleg al een graf 
huren biedt geen soelaas. De aanloopverliezen (als gevolg van graven die nog niet zijn 
uitgegeven) worden dan weliswaar lager, maar dat heeft alleen effect op het berekende 
tarief inclusief aanloopverliezen (5.089 euro per graf). Het tarief exclusief 
aanloopverliezen blijft onveranderd op 3.664 euro per graf 
Wij hebben dit in een gesprek toegelicht aan een vertegenwoordiging van de 
Noorddieker Noabers en hun aangeboden dit desgewenst voor de overige bewoners op 
een informatieavond nogmaals te willen doen. 
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Kiosk Noorderplantsoen 
Zoals u weet is in het nieuwe bestemmingsplan voor het Noorderplantsoen de 
mogelijkheid geboden om een kiosk te realiseren. Hiervoor hebben zich gegadigden 
bij de gemeente gemeld. Ten opzichte van de oorspronkelijke ideeen is er een 
wijziging gekomen. In eerste instantie was het de bedoeling dat derden een 
gemeentelijke kiosk zouden pachten. Om risico's voor de gemeente te beperken 
hebben wij gemeend om dit uitgangspunt te moeten verlaten. Wij willen geen 
risicodragende partij zijn bij de realisatie van de kiosk. Dit standpunt hebben wij aan 
de oorspronkelijke gegadigden gemeld. 
Onder de gewijzigde condities zijn er nog drie partijen over die nog steeds interesse 
hebben. Deze partijen hebben wij gevraagd om een plan nader uit te werken 
(overeenkomstig het plan van de winnaar van de architectuurprijsvraag) en garanties 
over de financiering te geven. Wanneer er inzendingen zijn die hieraan kunnen 
voldoen, kunnen wij een keuze maken. Wij zullen uw raad bij deze keuze betrekken. 

Ik vertrouw erop u hiermee voldoende te hebben geinformeerd. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

burgemeester 
''R.L. (Ruud) Vreeman 

de secretaris, 
drs.M.A.(Maarten) Ruys 


